
Referat fra møde i skolebestyrelsen ved Ringkøbing Skole 

 

Torsdag d. 6. januar fra kl. 18.30 – 21.00 og mødet foregår denne gang i 

Ungdomsgården på Søibergsvej. 
 

Fraværende: Kirstine, Erik, Jens, Carsten 

Dagsorden: Beslutning: 

18.30 – 18.30 

Pkt. 120 

Godkendelse af referat: 

(Fast punkt) 

 

Sagsfremstilling: 

 

Bilag: 

Referat fra skolebestyrelsesmødet d. 1. de-

cember er tidligere udsendt. 

 

Indstilling: 

Info 

 

Der er ikke indkommet ændringer til referatet. 

 

18.30 – 18.40 

Pkt. 121 

Nyt fra eleverne: 

(Fast punkt) 

 

Punktet er til drøftelse. 

 

Intet nyt 

18.40 – 19.00 

Pkt. 122 

Overgange fra mellemtrin til overbyg-

ning  

 

Vi har gennemført en spørgeskemaundersø-

gelse blandt forældrene til de nystartede 7. 

klasser.  

Endvidere er gruppen omkring overgangen 

fra grundskole til overbygningen været i 

gang med at evaluere forløbet og vil 

komme med en status på dette.  

 

Oplæg fra Marianne, Martin og Helle 

 

Resultat fra spørgeskemaundersøgelsen til 

forældrene bliver fremlagt på mødet. 

 

Indstilling: 

Punktet er til drøftelse 

 

Gennemgang v. Martin, Marianne og Helle.  

Powerpoint er udleveret i kopiform. 

 

Det drøftes, at NPS scoren kan være svær at bruge og 

svær at score højt i. 

 

Corona har været en negativ faktor ift. at gennemføre 

den overgang, vi gerne vil praktisere. 

 

Arbejdsgruppen arbejder videre med at strukturere og 

planlægge overgangen til kommende skoleår. 

 

Det kunne forventet være godt, om der fremadrettet i 

evalueringsarket gives særlig forklaring, når der ind-

føres nye aktiviteter, og at den nye praksis også be-

grundes. 

 



Dagsorden: Beslutning: 

19.00 – 19.20 

Pkt. 123 

Valg af ekstern til skolebestyrelsen  

 

Det blev sidste år besluttet, at valg af eks-

ternt skolebestyrelsesmedlem skulle afvente 

det første år, så skolebestyrelsen fik mulig-

hed for at komme i gang med sit arbejde, 

inden den lagde sig fast på, hvor et sådant 

eksternt medlem skulle hentes fra.  

 

Det skal derfor drøftes, hvorvidt man øn-

sker at have et eksternt medlem, og hvis 

dette er tilfældet, hvem der kunne komme 

på tale. 

 

Indstilling: 

Punktet er til drøftelse 

 

Der er enighed om, at bestyrelsen dækker rimeligt 

bredt, og at det bør være en ’ny’ bestyrelse, som træf-

fer denne beslutning.  

 

Forslag – det kunne være godt med en ekstern repræ-

sentant, som repræsenterer de praktiske uddannelser. 

 

Forslag – repræsentation fra kultursiden. 

19.20 – 19.40 

Pkt. 124 

Skoleindskrivning 22/23 

 

Kort oplæg omkring den forestående skole-

indskrivningsproces. 

 

Indstilling: 

Punktet er til drøftelse 

 

Gennemgang af og status om skoleindskrivning. 

 

Der afholdes infomøder med fysisk fremmøde. 

 

Det er vigtigt med tydelig kommunikation og gen-

nemsigtighed. 

19.40 – 19.55 

Pkt. 125 

Kan–principper samt revision af eksiste-

rende principper. 

 

Der har været et fokus for skolebestyrelsens 

skal-principper, og det blev besluttet, at vi 

kort skulle revidere dem i løbet af 2022, når 

vi havde opnået erfaring med dem.  

På mødet vil vi præsentere et års rul – se bi-

lag. 

 

Dernæst var der i de to tidligere skolebesty-

relser en række kan-principper.  

Der skal tages stilling til, hvilke af disse, 

der fremadrettet er behov for.  

Se bilag vedr. oplistningen. 

 

Bilag: 

 Års rul 

 Oplistning af KAN-principperne 

 

Der er forslag om, at de nuværende principper alle 

forlænges for eksempelvis en 4 årig periode. Punktet 

sættes på et kommende møde. 

 

Endvidere ønskes et revideret KAN princip for brug 

af elektronisk udstyr til optagelse af billeder og lyd 

gældende for elever og forældre. 

 

Derudover ønskes ikke umiddelbart flere KAN prin-

cipper. 

 



Dagsorden: Beslutning: 

 

Indstilling: 

Punktet er til drøftelse 

19.55 – 20.05 

Pkt. 126 

Økonomi 

Budgetopfølgning pr. 31.10.21 fra hen-

holdsvis afdeling Alkjær og afdeling Rin-

dum.  

 

Bilag: 

Budgetopfølgning fra begge afdelinger. Det 

eftersendes, når det er færdigt. 

 

Indstilling:  

Punktet er til orientering 

 

Intet nyt 

20.05 – 20.35 

Pkt. 127 

Status på Nye Veje (lukket punkt)  

Eleverne deltager ikke i punktet. 

Der vil blive givet en status på Nye Veje og 

den fremadrettede proces omkring organi-

seringen på det specialiserede område.  

 

Bilag: 

Svarskrivelse vedr. organisering 

 

Indstilling: 

Punktet er til drøftelse 

 

Der udarbejdes et udspil til høringssvar, som rundsen-

des til bestyrelsen til kommentering efterfølgende. 

 

Forældregruppen i SCV ønskes også medtaget. Sko-

lens ledelse og formanden går i dialog med SCV afde-

lingsleder om dette. 

20.35 – 20.50 

Pkt. 128 

Orienteringspunkter 

 Styrelsesvedtægten revideret 

 Forflyttelsesprocessen – status  

 Ansættelser 

 

 

Indstilling:  
Punktet er til orientering  

 

 

 Styrelsesvedtægten revideret 

Kort orienteret om dette 

 Forflyttelsesprocessen – status 

Der skal ikke forflyttes på Ringkøbing Skole 

 Ansættelser 

Orientering fra både Alkjær og Rindum 

 Kontakt fra Holmslands Skole 

Midttrafik har indsat en nødbus, der sikrer bus-

ransport tur/retur for alle børn til skole. 

 Orientering om kommunikation med forældre på 

9. årgang 

 

 



Dagsorden: Beslutning: 

20.50 – 21.00 

Pkt. 129 

Eventuelt 

 

 

Punkter til kommende møder: 

 

Trafiksikkerhed – skolevej Afdeling Rindum. Opsam-

ling og henvendelse til det politiske udvalg, når det 

nye udvalg er tiltrådt. 

 

Hvad gør vi for de dygtige elever? 

 

Brug af karakterer i overbygningen – opmærksomhed 

på en feedback kultur – Maj måned (evt. inviteres læ-

rere med til SB-møde sammen med Helle) 

 

Antimobbeplan – trivselsplan 

 

Mål- og indholdsbeskrivelse for skolefritidsordninger. 

 

Alle principper – behandles samlet med henblik på 4 

årig forlængelse. 

 

Kan Princip – for brug af elektronisk udstyr til opta-

gelse af billeder og lyd gældende for elever og foræl-

dre. 

 

Skoleindskrivning 

 

 

 

 

 

Næste møde er d. 1. februar  – mødet afholdes på afdeling Rindum.  


